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Voorwoord         (door Hans Moor) 
 
Wie nog durft te beweren dat politiek saai en voorspelbaar is heeft het afgelopen jaar onder een 
steen geleefd. Sinds onze laatste nieuwsbrief zijn we onze beoogd lijsttrekker kwijtgeraakt door de 
toeslagenaffaire, hebben we drie nieuwe partijen en een recordaantal fracties (19)  in de 2e kamer.  
 
Lilliane heeft vooralsnog het stokje van Lodewijk overgenomen en zij heeft helaas niet de 
verkiezingswinst kunnen realiseren die ons in de politieke barometers de laatste jaren is beloofd. De 
politiek wordt heden ten dage niet meer alleen bepaald door de inhoud, maar voor een zeer groot 
deel ook  door de verpakking. Die verpakking van sommige andere partijen bleek aansprekender 
(Rutte, Kaag …) alhoewel bleek dat de verpakking ook regelmatig vernieuwd moet worden. Zo bleek 
de  young messiah van 2017 de “loser” van 2021 te zijn. Rutte is natuurlijk weer de uitzondering die 
deze regel bevestigt. 
 
Jammergenoeg is het in de vorige nieuwsbrief uitgesproken angstige vermoeden dat wij in een 
coalitievorming “a la België” zitten bewaarheid geworden. Dit is niet alleen de schuld van het 
amechtig vasthouden van het linkse blok (PvdA en Groen Links). De CDA doet hierin ook een 
behoorlijke duit in het zakje door een interne stammenstrijd uit te vechten in plaats van met de 
formatie bezig te zijn.  
 
Laten we ons echter richten op de dingen die wij als lokale afdeling zelf in de hand hebben, er is het 
komende halfjaar nog voldoende werk aan de winkel. De gemeenteraadsverkiezingen 2022 komen er 
al weer aan en er moet, voordat die plaats gaan vinden, nog het een en ander gebeuren. Hierover 
leest u meer in deze nieuwsbrief.  
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Uit het afdelingsbestuur                 (door Annelies Lichtenberg) 

Beste mensen, 

In de afgelopen maanden is er ook in onze afdeling veel gebeurd, ondanks de Corona-beperkingen. 

Leden van ons hebben een drietal online-avonden georganiseerd over landbouw en natuur. Naast 
leden zijn er meer belangstellenden aangesloten geraakt bij dit thema. We hebben veel geleerd over 
mogelijkheden om gemeentelijk invloed uit te oefenen, tips gekregen van natuurmonumenten en 
een boer gehoord die probeert zich aan te passen aan de wensen van de tijd. Er is nog een vierde 
avond geweest waarbij we onze dromen over landschap, natuur, landbouw en watersystemen 
hebben gedeeld. Heel waardevol, ook voor ons komende verkiezingsprogramma. Veel dank aan de 
leden die deze avonden hebben georganiseerd. 

Tijdens de ledenvergadering hebben we afgesproken dat we de behoefte om elkaar vaker te spreken 
ook in Corona-tijd willen vormgeven. We gaan maandelijks een (online) inloopavond organiseren 
voor de leden, in ieder geval tot aan de verkiezingen. Naast online activiteiten hopen we snel ook 
weer fysiek bij elkaar te komen. De eerste online bijeenkomst verliep in een goede sfeer. We hebben 
vooral informeel met elkaar gesproken, waaronder over de windmolenplannen. We hopen dat er 
steeds meer leden zijn die op deze manier willen aansluiten. Daarbij kun je altijd door een ander lid 
geholpen worden met de techniek. 

De tijd vliegt voorbij dus binnen een jaar zijn de volgende gemeenteraadsverkiezingen . De 
voorbereiding hiervan komt op stoom. Er is een ledenpanel uitgezet ten behoeve van het 
verkiezingsprogramma, de organisatie van het opstellen van het verkiezingsprogramma is gaande en 
er hebben zich mensen gemeld voor de kandidatencommissie en er worden hiervoor ook nog leden 
benaderd. 

Ook deze keer willen we natuurlijk met een goede lijst kandidaten tevoorschijn komen. Spreiding van 
de kandidaten over de verschillende delen van Bronckhorst is heel belangrijk, weten we uit 
voorgaande verkiezingen. Het gemeenteraadswerk is en blijft superbelangrijk en ook een beperkt 
aantal zetels kun je invloed uitoefenen. Het is ook heel leuk: je krijgt de mogelijkheid je in van alles te 
verdiepen en veel in de gemeente te zien, je krijgt ook een heel netwerk van nieuwe collega’s. 
Kortom het is een heel belangrijke en interessante functie om gemeenteraadslid of onderdeel van de 
fractie te zijn. 

Hierbij wil ik jullie oproepen in je omgeving mensen te polsen voor de gemeentepolitiek. 

Hopelijk gaan de komende tijd meer beperkende maatregelen verdwijnen en kunnen we elkaar weer 
fysiek zien. Ik kijk er naar uit. 

Namens het bestuur wens ik jullie een goede zomer,                          

Annelies Lichtenberg, Voorzitter                                                    
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Het politieke landschap in Bronckhorst                                                                            (door Hans Moor) 

In de aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen is het altijd interessant te bekijken hoe het 

politieke landschap in onze plattelandsgemeente er momenteel uit ziet. En we kunnen stellen dat de 

uitslag van de landelijke verkiezingen afgelopen maart een behoorlijk betrouwbare indicatie geeft 

     . 

Er werden in de gemeente 70 (!!) meer stemmen uitgebracht ten opzichte van de 

gemeenteraadsverkiezingen in 2017 met wederom een hoog opkomstpercentage van 83%. Tot zover 

het goede nieuws ………. 

Rechts is in de gemeente Bronckhorst aan een gestage opmars bezig. Stemde in 2017 nog 57% van 

de stemmers rechts, afgelopen maart is dit percentage gestegen naar 62%. En het kan altijd nog 

erger: Deze stijging komt niet op het conto van de gematigde rechtse partijen (VVD, CDA) maar juist 

de rechterflank (Forum, BBB, JA 21 en PVV) haalden maar liefst ruim 2400 meer stemmen op. Deze 

waren voor de helft afkomstig van het CDA (- 1221), maar dit is slechts een schrale troost. 

En in het kader van “communicerende vaten” heeft links (wederom) een flinke veer moeten laten. In 

de nieuwsbrief van december 2019 lieten we zien dat de linkse partijen sinds de jaren 80 van de 

vorige eeuw (m.u.v. het verkiezingsjaar 2002) tussen de 44 en 50% van de kiezers naar zich toe wist 

te trekken. In 2017 namen wij de daling naar 37% geheel voor onze rekening, in 2021 heeft Groen 

Links dit bedenkelijke stokje overgenomen en is het percentage linkse kiezers verder gedaald naar 

30%  !!. Binnen dit linkse blok nam de rechterflank (D’66) in 2012 17% voor haar rekening, in 2017 

steeg dit naar 34% en dit jaar naar bijna 47%.  

Onze partij was in Bronckhorst qua aantal stemmen de 7e partij met 5,7% van het aantal uitgebrachte 

stemmen, nagenoeg gelijk aan het resultaat van 2017. In het kader van: “Wie de jeugd heeft, heeft 

de toekomst” het navolgende opmerkelijke feit: Als alleen de stemmen van de briefstembureaus 

zouden hebben geteld (70+-ers mochten per brief stemmen), dan zouden wij de 3e partij zijn geweest 

met bijna 12% van het aantal uitgebrachte stemmen. Dan hopen we maar dat het spreekwoord “Het 

verstand komt met de jaren” hier van toepassing is en dat dit de reden is dat we zo goed scoren bij 

de seniore stemmers.  

Kortom: Bronckhorst is weer een stukje rechtser geworden, zelfs het linkse blok  !!.  En het is aan ons 

om dit tij de komende gemeenteraadsverkiezingen te keren. 
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Uit de fractie                                                                                                            (door Luuk Preijde) 

 Beste leden. 

Het eerste helft van 2021 is alweer voorbij. Wat bepaalde de agenda in de Gemeenteraad en in onze 
fractie? Twee zaken springen er uit. 

Allereerst de Corona. Er waren geen grote politieke verschillen in de raad. Een aantal klussen moest 
gewoon geklaard worden. De GGD moet Corona-beleid maken en uitvoeren, de veiligheidsregio 
moet zorgen dat de regels duidelijk zijn en bewaakt worden, bedrijven worden ondersteund. De 
mensen op het gemeentehuis worden pittig belast en moeten flexibel zijn en hun prioriteiten 
aanpassen. 

Ook wij hadden zorgen voor de menselijke kant van de Corona-crisis: Er was een toename van 
problemen bij jongeren, landelijk waren er meer meldingen van huiselijk geweld, en de 
kansongelijkheid steeg: Mensen met flexibele banen werden ontslagen, scholieren met weinig 
ondersteuning thuis liepen nog meer achter. Wij zijn er van overtuigd dat de medewerkers van de 
sociale teams doen wat ze kunnen doen en moeten doen. Maar we verwachten van het college 
ambitie, creativiteit en prioritering als we zien dat het welzijn van onze bewoners onder druk staat. 
Het college komt de komende maand met een nota waarin zij prioriteiten gaan voorstellen: Waar 
gaat de focus op, en wat gaat op een laag pitje. Ook in de doorkijk naar 2022, in de zogenaamde 
Perspectief-nota wordt beleid aangekondigd. Hier en daar erg mager. 

Het tweede punt wat veel aandacht kost is de windmolens. De PvdA heeft veel overlegd met leden, 
met tegenstanders en met deskundigen. Ons standpunt is consistent: In ons verkiezingsprogramma 
staat dat wij, onder voorwaarden, voorstander zijn van windmolens. Dat standpunt houden we. Die 
voorwaarden (“kaders”) worden de komende week besproken in de raad: Áls er molens geplaatst 
worden, aan welke eisen moeten die dan voldoen? Ik noem een paar van onze eisen, die je ook bij 
discussie landelijk en bij andere gemeentes terug ziet: Hoe zit het met de gezondheid? Dit is voor 
onze fractie het belangrijkste punt. Maar ook: Moeten we niet veel meer naar energie-collectieven? 
Waarom schiet het niet op met isolatie en zonnepanelen op het dak, ook bij bedrijven en boeren? De 
energie-transitie mag niet ten koste gaan van inwoners met een smalle beurs. Dit alles moet duidelijk 
zijn willen wij na de zomer instemmen met het energieplan RES, inclusief de molens. 

Er is veel weerstand in onze gemeente. Dat is deels terecht, maar er wordt ook bij herhaling veel 
slechte informatie verspreid en er wordt soms op de man gespeeld. Voor uitleg en discussie met 
onze leden staan wij altijd open. 

Naast deze twee punten stonden er, je zou het bijna vergeten, nog talloze andere belangrijke zaken 
op de agenda. Het college presenteerde hun aangepaste woonvisie. Wij stemden tegen omdat de 
uitwerking in achterkamertjes plaats gaat vinden. De procedure rondom het bouwen op twee 
plekken in Hoog Keppel liep niet goed. Wij wilden, met het CDA en D66 dat de procedure over moest. 
Het college van GBB, VVD en Groen Links wilden dat niet. We wilden harde percentages vastleggen 
voor het bouwen van sociale en vrije huur, maar een meerderheid van dit college van VVD, GBB en 
Groen Links wilde dat niet. We bespreken voor de zomer nog de sportnota, die dan eindelijk 
gepresenteerd wordt door het college. Wij vinden die visieloos en vol gemiste kansen. Het gaat 
vooral over accommodaties, met een volledige verkoop van onze gemeentelijke sportfaciliteiten. De 
perspectiefnota over 2022 en verder wordt voor de zomer besproken. Het is een bijna leeg stuk, met 
wat cijfers, maar zonder enige ambitie. 
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Het college redt zich er uit bij zo’n lege agenda: “Wij regeren niet over ons graf”. Ze hebben nog een 
paar maanden, dat klopt. In maart zijn er verkiezingen. Dit rechtse college lijkt uitgeblust. 

Vragen, opmerkingen, reacties, meepraten, een keer bij een fractie-vergadering aanschuiven? Graag! 

Met een groet, namens de fractie: Johanna, Dick, Jan, Peter, Tommy, Luuk Preijde, fractievoorzitter. 
L.Preijde@bronckhorst.nl Tel. 06-14038810 

      

N.B. Volg steeds de vergaderingen van de Gemeenteraad en de voorbereidende commissie via 
Bronckhorst.nl > bestuur > gemeenteraad > informatie of klik: https://ris2.ibabs.eu/Bronckhorst                                                           

 

Tenslotte                                                                                                                            (door Hans Moor) 
 
We hebben als Nederlandse samenleving (weer) een roerig halfjaar achter de rug. Het goede nieuws 
is dat we het Corona-virus enigszins onder controle hebben. Het heeft in onze ogen lang geduurd 
voordat de “vaccinatietrein” ging lopen, maar het lijkt er heel erg op dat Hugo het (uiteindelijk toch 
een keer) bij het rechte eind heeft. Eind augustus is waarschijnlijk iedereen die dat wil 2x 
gevaccineerd. 
 
Hopelijk hebben we over een half jaar een solide regering gevormd waarvan de PvdA deel uitmaakt. 
Dat houdt dan namelijk in dat er in het regeerakkoord voldoende aanknopingspunten zijn gevonden 
om regeringsverantwoordelijkheid te nemen.  
 
Er moeten knopen worden doorgehakt op diverse fronten, zowel landelijk alsook in de gemeente. Als 
we aan het klimaatakkoord van Parijs willen voldoen zullen er (eindelijk) stappen gezet moeten 
worden. 
Dat wordt in deze samenleving nog een hele uitdaging omdat we allen van goede wil zijn, maar op 
het moment dat onze persoonlijke belangen worden geraakt gaan we “in de remmen” en gebruiken 
we alle mogelijke wettelijke (en af en toe niet wettelijke) mogelijkheden om het onheil wat ons 
dreigt te overkomen, af te wenden. Daarbij kijken we dan niet meer naar het algemeen belang, die 
houden we alleen voor ogen als ons persoonlijk belang niet geschaad wordt !  
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Dan is het juist aan de politiek om het algemene belang te blijven dienen, er daarbij voor zorgend dat 
er zo weinig mogelijk persoonlijke belangen worden geschaad en waar dat niet anders kan, deze 
ruimschoots gecompenseerd worden. 
 
Daar heb je partijen voor nodig die verantwoordelijkheid willen nemen, ook als dit electoraal niet 
altijd wordt beloond. Er is veel kritiek geweest op onze regeringsdeelname in 2012, maar de basis 
van onze huidige financiële situatie is in die tijd gelegd (hetgeen ook door het merendeel van de 
economen wordt onderschreven).   De coronacrisis heeft ons in 2020 49 miljard euro gekost en nog 
steeds zitten we qua staatsschuld ruim onder de 60% van het BBP, iets wat heel weinig Europese 
broeders en zusters kunnen zeggen ! 
 
Als er voor de volgende nieuwsbrief leden zijn die ook een artikel willen plaatsen, dan houden we 
ons daarvoor van harte aanbevolen. Gelieve dit aan te geven via onderstaand emailadres, wij nemen 
dan tijdig contact met u op. 
 
Eerst maar eens genieten van de zomervakantie, dan kunnen we er over enkele weken weer met 

volle moed tegenaan       
 
Een goede vakantie toegewenst. 
 

                   
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
De nieuwsbrief verschijnt  2x per jaar 
 
Contact; bronckhorst@pvda.nl                                                            
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